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Zpráva vystavovatelů z veletrhu GAUDEAMUS v Brně 

 

PRO: PhDr. Marta Chromá, Ph.D. 

 proděkanka pro přijímací řízení a informační technologie 

OD: Marek Moravec 

 Tereza Nosková 

 Dominik Matuška 

DATUM: 09.11.2015 

 

Vážená paní proděkanko, 

jako zástupci fakulty určení k prezentaci na XXII. ročníku veletrhu Gaudeamus v Brně oficiálním 

postupem předkládáme zprávu o prezentaci fakulty na tomto veletrhu ve dnech 03. až 06.11.2015. 

Univerzitní expozice a její návštěvnost 

Veletrh byl navštíven 28.175 návštěvníky (v roce 2014 byl počet návštěvníků 28.674).
1
 Přesto, že je 

tento počet srovnatelný s počtem návštěvníků tohoto veletrhu v roce 2014 i 2013, na základě našeho 

subjektivního pohledu byl počet návštěvníků na stánku naší fakulty a celé Univerzity Karlovy nižší 

než v předchozím roce. Na počet návštěvníků, kteří navštívili náš stánek, můžeme usuzovat z počtu 

vydaných informačních letáků, které jsme se snažili dát k dispozici každému zájemci. Těchto letáků 

jsme vydali cca 800 kusů, což činí oproti loňskému roku propad o přibližně 200 uchazečů (tedy oproti 

roku 2013 o 400 uchazečů) na tomto veletrhu.  

Propad v počtu uchazečů, které jsme měli možnost oslovit, může být částečně způsobený: 

(i) setrvávajícím rozložením vnitřního prostoru univerzitní expozice, která nám 

v předloňském roce umožňovala odvádět skupiny zájemců na skupinové prezentace i 

mimo náš stánek do vnitřního prostoru. Letos byla vnitřní část expozice určena pro 

prezentaci IPC, Kolejí a menz a pro doprovodný program Věda pro život, k tomu 

doplňujeme, že někteří zástupci Univerzity nebyli přítomni po celou dobu expozice na 

příslušném stánku nebo jejich umístění a nebyli řádně poučeni o jednotlivých možnostech 

na fakultách Univerzity;  

(ii) umístěním našeho stánku na okraj jedné čtvrtiny expozice Univerzity, který směřoval do 

nejfrekventovanějšího průchodu mezi expozicemi, a tedy docházelo k rušivému elementu 

                                                      
1
 Zveřejnění závěrečné tiskové zprávy organizátora veletrhu lze očekávat v nejbližších dnech na 

www.gaudeamus.cz, informace dostupná z tiskové zprávy http://www.gaudeamus.cz/files/gb2015_tisk6.pdf  

file:///C:/Users/Marek/Downloads/www.gaudeamus.cz
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procházejících uchazečů, kteří narušovali zástupy čekajících na prezentaci, případně naši 

prezentaci před stánkem.   

K doprovodnému programu Věda pro život se pro budoucí veletrhy nabízí již dříve nastolená otázka, 

zda by se naše fakulta neměla do tohoto programu také v budoucnu zapojit s nějakým tématem 

z oboru právních věd, který by měl potenciál nějakým způsobem zaujmout návštěvníky, kteří by tuto 

prezentaci, kterou je možné opakovat každý den v průběhu veletrhu, navštívili. 

Univerzitní expozice se umístila na 3. místě v soutěži o nejlepší expozici veletrhu Gaudeamus, což je 

historicky nejlepší výsledek Univerzity. Na prvních místech se umístily expozice Českého vysokého 

učení technického v Praze a Vysokého učení technického v Brně. 

Ačkoliv se zaměstnanci OVV RUK snaží podobu univerzitní expozice dále zlepšovat, jejich snaha 

často naráží na prosazení záměrů modernizace a zefektivnění u vedoucích představitelů Univerzity. 

V tomto směru došlo oproti loňskému roku zapracování i našeho požadavku a to, aby celá expozice 

byla prostupnější, avšak zvolené písmo nebo prezentační oděv jsme často shledávali jako 

nedostačující, což dovozujeme z reakce i jiných univerzit.  

Reprezentační materiály 

Při prezentaci jsme využívali informační letáky, informační brožuru pro uchazeče o studium, 

informace k přijímacímu řízení od společnosti SCIO a ukázky testů OSP a ZSV. Každý uchazeč si 

mohl odnést každý z našich prezentačních materiálů, nejnižší odbyt byl u informačního letáku od 

společnosti SCIO. 

Po veletrhu nám zbyly 

 0,5 bedny informačního letáku 

 1 bedna informačních brožur pro uchazeče o studium; 

 0,5 bedny informačních letáků k přijímacímu řízení od SCIA. 

Pro informační den Univerzity Karlovy by bylo vhodné doplnit počet informačních letáků a získat od 

SCIA informace k přijímacímu řízení a ukázky testů OSP a ZSV. Množství ostatních materiálů by 

mělo být pro informační den dostatečné, tisk případných rezerv by se měl zvážit s ohledem na 

případné aktualizace informací k následujícím lednovým akcím.  

Zdůrazňujeme, že se nám jako jediné fakultě Univerzity podařilo navázat kvalitní spolupráci se 

společností SCIO v rámci prezentace a představování přijímacího řízení, kdy společnost SCIO nám na 

základě předchozí domluvy vypůjčila aktuální vzorové testy ZSV a OPS a cvičebnice na přípravu pro 

ukázku našim uchazečům (v celkové hodnotě 1.600,-Kč). Tuto spolupráci jsme domluvili i na další 

veletrh Gaudeamus v Praze a vřele ji nadále doporučujeme. 
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Na veletrhu jsme využili také v předchozím týdnu dodané obyčejné tužky s nápisem „Právnická 

fakulta UK“.  

Veškeré zbylé prezentační materiály by se měly momentálně nacházet na IPC UK v Celetné ulici a 

měli bychom se nyní dohodnout s IPC o jejich dalším využití. Předpokládáme, že by bylo možné 

dohodnout jejich doručení z IPC rovnou na Informační den UK. 

Sebereflexe vlastní prezentace 

Z četných reakcí od uchazečů, s nimiž jsme při prezentaci hovořili, považujeme námi osobně volený 

způsob prezentace za jeden z nejkvalitnějších, s nimiž se uchazeči o naši fakultu setkávají. Snažíme se 

vždy uchazečům nabídnout komplexní oficiální i neoficiální informace volené vždy podle zájmu a 

představ konkrétního uchazeče. Nejprve si tedy při každé prezentaci zjišťujeme, v jakém ročníku jaké 

školy se uchazeč momentálně nachází a zda jsou práva jeho jedinou oborovou volbou či zda proti 

právům zvažuje i další obory ke studiu. V průběhu rozhovoru se zajímáme také o to, jaké je 

předpokládané kariérní a profesní směřování uchazeče i jeho předpokládané zaměření v rámci práva. 

Podle toho se pak snažíme poskytnout adekvátní informace na míru každému uchazeči.  

V rámci prezentace jsme se setkávali nejčastěji s dotazy: 

(i) na průběh přijímacího řízení;  

(ii) proč studovat Právnickou fakultu v Praze a ne v Brně; 

(iii) neadekvátní dotazy („A na té právnické fakultě studujete práva, jo?“ =)  

Dle položeného dotazu se odvíjela naše prezentace, kdy ad (i) jsme podali základní informace o 

přijímacím řízení a předali informační brožuru; ad (ii) pečlivě jsme vysvětlili uchazečům, že Právnická 

fakulta v Praze má kvalitnější a lépe organizovaný zahraniční program, nejlepší představitele v daném 

oboru a rovněž možnost uplatnění se již během studia – získání praxe; ad (iii) byly vždy zodpovězeny, 

podán informační leták, avšak prezentace byla zkrácena. Ve všech případech byla zmíněna informace 

o dni otevřených dveřích a zároveň možnost položit dotaz na facebooku, ten uchazeči vnímají velmi 

pozitivně (pro vystavovatele to byla vhodná odpověď na „brněnský“ argument, že naše fakulta je 

historická).  

Personální zajištění prezentace fakulty 

Prezentaci na fakultním stánku jsme zajišťovali jako zástupci určení za fakultu oficiálním postupem 

prostřednictvím místopředsedy akademického senátu s ohledem na skutečnost, že se této prezentaci 

věnujeme již delší dobu, mimo Dominika Matušky, který je studentem 2. ročníku a zapojuje se nově 

do prezentace fakulty za studenty, kteří se nacházejí již v 5. ročníku. 

S prezentací na fakultním stánku nám mohl vypomáhat také student fakulty Daniel Steindler, který na 

veletrhu byl jako reprezentant univerzity. K prezentaci z jeho strany, jak již z výše uvedeného 
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vyplývá, spíše nedocházelo, z důvodů časté absence univerzitních zástupců na stáncích a rovněž u 

některých z nedostatečné připravenosti na prezentaci. 

Velmi bychom chtěli poděkovat, že v letošním roce nedošlo k doplnění naší sestavy z cizího elementu 

jako v loňském roce, který narušoval standardní prezentaci fakulty. Letošní sestava byla vyvážená 

ročníkově (2., 3. a 5. ročník), vzájemně se doplňovala a vytvářela profesionální a zároveň přátelskou 

prezentaci naší fakulty. Byl zohledněn požadavek z loňského roku, aby byla do prezentační sestavy 

vybrána osoba, u které byly vyhodnoceny prezentační schopnosti z Vaší strany či ze strany 

vystavovatelů, kteří mají s takovouto prezentací již opakované zkušenosti. Toto zhodnocení se kladně 

projevilo při vlastní prezentaci.  

Závěrem zhodnocujeme, že letošní veletrh byl i přes subjektivně nižší počet uchazečů u našeho stánku 

úspěšný a přesvědčili jsme mnoho uchazečů z Brna a jeho okolí, kteří byli pevně rozhodnuti podat si 

přihlášku pouze na brněnskou právnickou fakultu, aby zvážili možnost podat přihlášku i na naši 

fakultu, případně aby se přijeli podívat na den otevřených dveří. Sestava vystavovatelů byla velmi 

vhodně zvolena, což dovozujeme z faktu, že mnoho uchazečů se k nám již během veletrhu vracelo 

(zejm. od brněnského stánku). Negativně pak vnímáme některé zástupce univerzity a hlavně 

nepoživatelné obědové menu sestávající se z větší části z těstovin. 

Dominik Matuška Tereza Nosková Marek Moravec 


